

René Roubíček *1922 Czech Republic



And all drank up

2012

Glas, Metall, Plexiglas /
Glass, metal, acrylic glass
Heißverformt / Hot shaped
200 cm × 200 cm × 150 cm

■ Der tschechische Altmeister René Roubíček war schon 1977 und 1985 beim Coburger Glaspreis vertreten. Und auch mit über 90 Jahren ist er noch kreativ

tätig. Dabei ist seine aktuelle Arbeit keine Wiederholung älterer, etablierter Werke, sondern eine frische, konzeptionell ausgefeilte Installation. „And all drank up“ zeigt ein Ensemble aus überdimensionalen, leer getrunkenen Gläsern und Pokalen, die achtlos beiseite gestellt wurden. Die ins Groteske gesteigerte Größe der Objekte schafft Distanz und suggeriert eine weitere Bedeutungsebene. So ist die Leere der

Gefäße auch im übertragenen Sinn auf das Gehebe der Vergnügungsgesellschaft zu beziehen.

■ The grand old Czech master René Roubíček was represented at the Coburg Glass Prize of 1977 and 1985, and at over 90 years old is still artistically active. Moreover his current work is not a repetition of older, established works, but a fresh, conceptually sophisticated installation. “And

all drank up” shows a group of oversized, emptied glasses and goblets that have been carelessly set aside. The grotesque enlargement of the objects has an alienating effect and suggests another level of meaning. The emptiness of the vessels can thus be taken to refer figuratively to the attitude of a society bent on pleasure.